
 
Datum:  19 december 2021 
Aan:   Leden Nautische Vereniging Oude Reddings Glorie 
Betreft:  Enquête over brandstofverbruik 
Van:  Werkgroep Duurzaam Varend Erfgoed van de FVEN 
 
Beste leden, 
  
Hierbij treft u een enquête aan met het verzoek om deze enquête voor 1 januari 2022 in te vullen. 
 
Met deze enquête willen wij erachter komen hoeveel brandstof het Varend Erfgoed gemiddeld per 
jaar gebruikt en wat dat zegt over onze uitstoot. Het beperken of verbieden van schadelijke uitstoot 
wordt steeds belangrijker in het beleid van diverse overheden: er moet immers iets gebeuren aan de 
opwarming van de aarde. Varen met minder of helemaal geen schadelijke uitstoot zal voor een groot 
deel van onze vloot echter niet mogelijk zijn. Als dit verplicht gaat worden, betekent dat het einde 
voor het Nederlands Varend Erfgoed. Dat willen we voorkomen.  
  
De eerste stap is: laten zien hoeveel (of juist hoe weinig) verbruik en uitstoot onze vloot op jaarbasis 
daadwerkelijk heeft. Hoe verhoudt zich dat tot andere sectoren? Gewapend met deze gegevens gaan 
we in gesprek met o.a. de Vereniging van Nederlandse Gemeenten en met twee departementen 
(Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen en Infrastructuur en Waterstaat). We gaan hen vragen ons te 
helpen bij het bereiken van een uitzondering voor het Varend Erfgoed. We gaan ook op zoek naar 
een pleitbezorger om de publieke opinie mee te krijgen. We gaan dit doen in goed overleg met de 
sectoren weg, lucht en rail van de Mobiele Collectie Nederland (MCN). We hebben hierin immers een 
eensluidend belang. 
  
Om in deze gesprekken beslagen ten ijs te komen, hebben we dus uw hulp nodig: hoe meer leden 
van uw behoudsorganisatie de enquête invullen, hoe beter. We vragen per boot naar de hoeveelheid 
brandstof gemiddeld per jaar, bij welke behoudsorganisatie men is aangesloten en of men in het 
register is ingeschreven. Dit om een goed overzicht te krijgen van de verschillende typen boten en 
hun brandstofverbruik.  
 
Met de hulp van u gaat het ons lukken om eind januari 2022 de uitkomsten van deze enquête te 
presenteren. 
 
 
Alvast heel veel dank voor uw medewerking! 
  

 
Met vriendelijke groet, 
Hans van Nispen 
Voorzitter werkgroep Duurzaam Varend Erfgoed 
 


